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Szegeden 4325 középiskolás diák 
tanul majd az új tanévben 

2,5 millió forint póthitelt kapott a város utak javítására 
Fontos bejelentések hangzottak el a városi tanács 

végrehajtó bizottságának tegnapi ülésén 
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A szegedi városi tanács 
végrehajtó bizottságának 
tegnapi ülésén a korábbi 
határozatok végrehajtásáról 
szóló jtslentés során több 
fontos bejelentés hangzott 
el. Biczó György, a városi 
tanács végrehajtó bizottsá-
gának elnöke beszámolójá-
ban közölte, hogy a Pénz-

ügyminisztérium a napok-
ban Szegednek mintegy 2,5 
millió forintnyi póthitelt 
biztosított utak javítására. 
Ebből az összegből fedezik 
többek között a Sztálin sé-
tány hídtól a színházig 

terjedő szakaszának átépí-
tését is. 

Ladányi Benedek v. b.-el-
nökhelyettes tájékoztatta a 
végrehajtó bizottság tagja-
it arról a döntésről — amely-

ről már beszámoltunk —, 
amely 

a városi gázvezeték teljes 
rekonstrukciójának ügyé-
ben 

született a napokban, mi-
szerint az Országos Tervhi-
vatal mintegy 42 millió fo-
rintot biztosít a második 
ötéves terv során Szeged-
nek ilyen célra. A tervek 
szerint még a második öt-
éves terv utolsó éveiben be-
fejeződik a gázhálózat új-
jáépítése, illetve bővítése és 
lehetőség lesz további 7 
ezer háztartás bekapcsolá-
sára a gázfogyasztásba. 

Ezután a végrehajtó bi-
zottság Szeged megyei jogú 
város 1959. évi első félévi 
költségvetésének, városfej-
lesztési tervének végrehaj-
tásáról szóló jelentést tár-
gyalta meg. A jelentést 
Nagy Miklós, a pénzügyi 
osztály vezetője terjesztette 
elő. 

A termelői árrendezés 
után, azonkívül póthitelek 
formájában a város 1959. 
évi költségvetését az illeté-
kes szervek többször fel-
emelték. 

A költségvetés összege a 
fél év végéig engedélye-
zett beruházási keret-
emelkedésekkel együtt 196 
millió forintra növekedett. 

A tervezett összegből a fél 
év végéig 95 és fél millió 

forintot használtak fel a 
költségvetési gazdálkodás-
ban, illetve az egyes beru-
házásoknál. A városi gaz-
dálkodáshoz jelentős segít-
séget nyújtottak a tanács 
különböző állandó bizottsá-
gai, de elsősorban a pénz-
ügyi állandó bizottság. 

Részletesen tájékoztatta a 
jelentés a végrehajtó bizott-
ságot az egyes ágazatok 
eredményeiről, majd adato-
kat közölt a városfejleszté-
si alap keretéből végzett el-
ső félévi munkákról. A la-
kosság élénk érdeklődéssel 
figyeli a városi, illetve a 
kerületi tanácsok tevékeny-
ségét, mivel igényli, hogy 
a különböző, még fennálló 
hiányosságok mihamarabb 
megszűnjenek. Ez nemcsak 
abban mutatkozott meg, 
hogy az általános jövede-
lem, illetve házadóalap 20 
százalékára felemelt város-
fejlesztési hozzájárulás — 
amely emelés városi szin-
ten évi 702 ezer forintot 
tesz ki — 

minden zökkend nélkül, 
a megfelelő ütemben fo-
lyik be a város pénztárá-
ba, 

hanem abból is, hogy a vá-
ros mindhárom kerületé-
ben a lakosság mind na-
gyobb mértékben támogat-
ja a kerületi tanácsokat tár-
sadalmi munkával, vagy he-
lyi anyag feltárásával. 

Elsősorban a III. kerület-
ben tapasztalható ez, de a 
többi kerületekben is szí-
vesen segít a lakosság a kü-
lönböző kommunális, szo-
ciális, kulturális létesítmé-
nyek — utak, óvodák, kul-
túrházak, iskolák — javítá-
sánál, illetve építésénél. 
Ennek tudható be, hogy 

a harmadik kerület a társa-
dalmi munkára vonatko-
zó tervét 

már 100 százalékra, illetve 
a városfejlesztési munka 
során saját anyagának fel-
használására előirányzott 
tervét pedig 138 százalékra 
teljesítette. A második ke-
rület 64 százalékra, az első 
viszont eddig 42 százalékra 

A leningrádi gyárak a New York-i ipari kiállításra töb-
bek között néhány új foto távírókészüléket is kiküldtek. 
Az egyik a "Rekord* készülék korszerűsített változata; 
ez nemcsak mindenféle szöveget, hanem rajzokat is köz-
vetít. A képen: J. Frenkel, a laboratórium vezetője és 
J. Grejdinger főmérnök (jobbról) a "Rekord« fototávíró-

készü léknél. 

teljesítette a társadalmi 
munka tervét. Mindkét he-
lyen nagyobb társadalmi 
munkák folynak, amelyek-
nek befejezése után jelen-
tősen emelkedik a tervtel-
jesítés. 

Élénk vita után több ha-
tározat született a pénzgaz-
dálkodással, illetve a beru-
házásokkal kapcsolatban, 
majd a művelődésügyi osz-
tálynak az iskolai beiratko-
zásokról szóló jelentését 
tárgyalták meg. Túry Géza 
osztályvezető jelentése rész-
letesen ismertette a beirat-
kozások adatait, a középis-
kolai felvételekkel kapcso-
latos problémákat. 

Többek között beszámolt 
arról, hogy 

Míg az 1954—55-ös tanév-
ben 3473 középiskolás ta-
nuló volt a városban, most 
az 1959—60-as tanévre 4325 
középiskolás iratkozott be. 
1954 után a munkás-pafaszt 
származású tanulók szám-
aránya fokozatosan csök-
kent, az elmúlt három év-
ben azonban a párt és a 
kormány intenciói szerint 

ismét fokozatosan növe-
kedik a szegedi középisko-

lákban. 

1959—60-ra felvett tanulók 
közül 52 százalék a mpn-
kás-paraszt tanulók aránya. 

Míg a technikumokba — 
azok országos jellegénél fog-
va — nagy százalékban irat-
koztak be vidéki tanulók, a 
gimnáziumi beiratkozásoknál 
a helybeli tanulókat találjuk 
zömmel. 

1247 elsőosztályos tanulót 
vettek fel a város gimná-
ziumaiba és technikumai-
ba. 

Különösen nagy volt az ér-
deklődés — a felvehető lét-
számot többszörösen megha-
ladta — a technikumok 
iránt. Az Erdészeti—Mező-
gazdasági Technikumba a 

80 férőhelyre mintegy 350, 
a Vasútforgalmi Technikum-
ba pedig a 140 üres helyre 
550 tanuló jelentkezett. A 
Közgazdasági és Építőipari 
Technikumba már keveseb-
ben kérték felvételüket, de 
itt is többen, mint amennyi 
a férőhely. A felvehető lét-
számnál többen jelentkeztek 
a gimnáziumokba is. 

Több hozzászólás után a 
végrehajtó bizottság több 
határozatot hozott. Helyesli, 
hogy a művelődésügyi osz-
tály következetesen hajtja 
végre a párt és a kormány 
politikáját a munkás-paraszt 
származású diákok megfelelő 
számarányának biztosítására. 
Szaporítani kell a tantermek 
számát mind a közép-, mind 
az általános iskolákban. 

Elsősorban a meglévő is-
kolákat kell bővíteni hoz-
záépítéssel, illetve emelet-
ráépítéssel, 

amíg a következő ötéves 
tervben újabb iskolák épül-
hetnek Szegeden.. Szorgal-
mazza a végrehajtó bizott-
ság, hogy az általános isko-
lát végzett és tovább nem 
tanuló fiataloknak megfele-
lő munkaalkalmakat biztosít-
sanak. Ehhez igényli az 
üzemek és minisztériumok 
segítségét is. 

A belkereskedelem felkészül 
a télre 

A belkereskedelem az el- laszték is. A textilipar pa-
múlt fél év alatt nyolc szá- mut méteráruból egymillió 
zalékkal több árut értékesí- négyzetméterrel, selyemszö-
tett, mint tavaly, hasonló Vetből 260 ezer négyzetmé-
időszakban. Az elkövetkező többet, ezenkí-
hónapokban a kereskedelem ^ , ' . „ 
szakemberei még nagyobb vül egymillió külónbozo pa-
forgalomra számítanak. mutárut, hatszázezer pár 

Az év második felében " a pamutharisnyát és 200 'ezer 
kiskereskedelem forgalma az pár szintetikus szálból ké-
elsö fél év 28 milliárd fo- s zült zoknit szállít az ipar 
rintjávai szemben előrelát- terven felül a,kereskedelem-
hatóan 32 milliárd forint n e k. Függönyből és cipőből 
lesz, ami 10 százalékkal is terven felüli mennyiségre 
több. mint tavaly, és több, és nagyobb választékra le-
mint az eaész 1952 évi áru- h e t s z á m í t a n i - Bosegesen mint az egesz lUbJ. evi aru á r u l n a k edényeket, s műsza-
forgalom. Élelmiszerekből a ^ cikkeket 
tervezettnél mintegy négy Lényegesen megnövekszik 
százalékkal lesz több, a a mosógépek kínálata és a 
vendéglátóipar forgalmát pe- tavalyihoz viszonyítva lé-

° . , , . nyegesen főbb hutoszekreny 
dig het szazatokkal tervez- k e m e l a d á s r a E z é v m á s o _ 
ték magasabbra. dik felében jelentős mennyi-

Ruházati cikkekből 15 szá- ségű karórát importálunk. 
zalékkal többet hoznak for- Mintegy 40 százalékkal lesz 
galomba. Kedvezőbben ala- több bútor és kombinált-
kul az áruösszetétel és a vá- szekrény. 

A társadalmi élet több 
vezetője is részt vett 
a Budai Nagy Antal 

záróeiöadásán 
A Budai Nagy Antal teg-

nap esti előadására ismét 
népes közönség gyűlt össz.e. 
A nézőtéren ezalkalommal 
ugyancsak többen helyet " 
foglaltak a társadalmi élet 
vezetői közül. Megtekintette 
az előadást Szirmai István, 
elvtárs, az MSZMP Központi 
Bizottságának tagja, a párt 
agitációs és propaganda osz-
tályának vezetője, Szeged 1 

város országgyűlési képvi-
selője, továbbá Darvas Jó-
zsef, az Országos Béketa-
nács elnöke, a Hunnia Film-
gyár igazgatója és Baranyai 
Tibor, a Művészeti Dolgozók 
Szakszervezetének főtitkára 
is. Ezúttal is részt vett az 
előadáson Kós Károly, a Bu-
dai Nagy Antal szerzője. 

U : e n g y e l 
g y . ^ f s z e r e k 

Gyors ütemben fejlődik a 
lengyel gyógyszeripar. Eddig 
főleg külföldi antibiotikumo-
kat és vitaminokat alkal-
maztak. A lengyel gyógy-
szeripar azonban mcst je-
lentősen megnöveli e gyógy-
szerek hazai gyártását. Jö-
vőre indul meg a lengyel 
sztreptomicin, ezt követőtog 
pedig több más hazai anti-
biotikum gyártása. 

Bagdadi biológus városunkban 
Nem csökken a belföldi idegenforgalom 

Hazánk a vi lág legiobb 
kukoricatermesztő országai között 

I 
A. Sevcsenko nyilatkozata 

A. Sevcsenko akadémikus, gazdaságosságát. Magyaror-
a hírneves szovjet kukorica- szág a világ legjobb kukori-
termesztési szakember ismét catermesztő országai közé 
hazánkban töltött néhány tartozik. Jó a kukoricater-
napot, s az ország különbö- mesztési kultúrája, s jók a 
ző vidékeit bejárva, tanul- hozamok. 
mányozta a magyar kukori-
catermesztés idei eredmé-
nyeit. Kedden Magyart And-
rás földművelésügyi minisz-
terhelyettes kíséretében 
megtekintette a megnyitásra 
készülő Országos Mezőgaz-
dasági Kiállítás bemutatási Tegnap érkezett Szegedre az gadja. A notanacs pedig ha-
célra szolgáló kukoricatáb- a z e l s ° nyugati turistacsoport, rom angol nővezetőt 5 fogad 
l á i t jj. Az olasz vendégek este jöttek holnap, két napig tartózkod-

Elismerően nyilatkozott A. n l e g> s k Ö 2 Ö s e n vacsoráztak n a k i t t . 
Sevcsenko a legutóbbi ta- a Hungáriaban. Ma angol és A Kultúrkapcsolatok Inté-
pasztalatairól. Elmondotta, n é m e t turistákat fogad az z e t e vendégeként tartózko-
hogy szerte az országban az Idegenforgalmi Hivatal. A dik hazánkban két bagdadi 
állami gazdaságok és terme- belföldi forgalom sem csök- biológus. Tegnap délután 
lőszövetkezetek mezőin igen k e n - Augusztus 15-én négy Szegedre érkezvén az Ide-
sok és valóban kimagasló autóbusz hozza a vendége- genforgalmi Hivatal idegen-
termést ígérő kukoricatáblát k e t a szabadtérire Szolnok- vezetőivel a városban kör-
látott. Mindenütt megmutat- ról, Karcagról, Vácról ps sétát tettek, ismerkedtek a 
kőzik, hogy Magyarszágon Komlóról. Ma két különre- nevezetességekkel. Ma a Fé-
már több száz éves, régi ha- pülőgép érkezik Budapest- hértóra látogatnak eL A 
gyományai vannak a kuko- ről- bagdadi vendégek tegnap 
ricatermesztésnék. Az új, Ugyancsak ma jön Szeged- este megnézték a Budai 
még fejlettebb módszerek re a Bolgár Hazafias Arc- Nagy Antal előadását, ma 
átvételével tovább tudják vonal plovdivi küldöttsége, pedig a János vitézt tekintik 
növelni a kukorica hozamát, A vendégeket a népfront fo- meg. 

Szegeden fokozatosan nö-
vekedik a középiskolai ta-
nulók száma. 

(Bereczky Tibor felv.) 
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